

THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG

Student-Athlete Learning Support and Admission (SALSA) Scheme (2026 Entry)

Eligibility

The applicant must –

- (1) be eligible to represent Hong Kong in competitions that are sanctioned by the respective international federation either before or at the time of the deadline for applications; and
- (2) satisfy at least one of the following criteria (and with good performance in interview):
 - i). be nominated by Hong Kong Sports Institute (HKSI); or
 - ii). be a **senior current elite athlete** of a recognised National Sports Association (NSA) and has achieved **Elite Vote (EV) Point 3 or above** according to the EV Level of Elite Athletes. Results of **junior championships will not be considered**.

Self-nominated student-athletes are also eligible to apply if both criteria (1) and (2) ii) above are met. Retired athletes are also eligible to apply.

What is Elite Vote (EV) Level Point 3?

For achieving **EV Point 3** of the EV Level of Elite Athletes, applicants must satisfy at least one of the following criteria:

- A. The highest level of sports achievement ever attained at senior events of the following recognized competitions:
 1. Rank 4-8 with more than 24 entries or top one-third for 24 or less entries of the following competitions:
 - I. Asian Championships
 - II. National Games
 - III. World University Games / Championships
 - IV. Asia Cup (Finals)
 - V. World Cup Series
 2. Medalists of more than nine entries or top one-third for nine or less entries of the following competitions:
 - I. Asian Cup Series
 - II. National Championships
 - III. Asian Indoor and Martial Arts Games

B. The highest level of sports achievement ever attained by an athlete with disability at senior events of the followings:

1. Rank 4-8 with more than 24 entries or top one-third for 24 or less entries of the following competitions:

- I. Asian Championships
- II. National Games
- III. Asian Cup (Finals)
- IV. IPC¹ World Cup Series
- V. Non-IPC:
 - i. World Cup (Finals)
 - ii. INAS² Global Games

2. Medalists of more than nine entries or top one-third for nine or less entries of the following competitions:

- I. Asian Cup Series
- II. National Championships
- III. Special Olympics

September 2025

¹ IPC: International Paralympic Committee

² INAS: International Sports Federation for Persons with Intellectual Disability

香港中文大學

學生運動員學習支援及入學計劃 (SALSA) (2026 年入學)

申請資格

申請人必須 -

- (1) 有資格代表香港參加由相關國際聯合會認可的比賽，而該賽事的參賽日期須在申請截止日期當日或之前；和
- (2) 滿足以下最少一項條件，並於面試中表現出色：
 - i). 由香港體育學院提名；或者
 - ii). 為認可的體育總會(NSA)現任資深精英運動員，並根據精英運動員的等級達到精英(EV) 級別 3 或以上。此外，青少年錦標賽的結果將不作考慮。

如符合上述(1)和(2) ii)，自薦的學生運動員也合符申請資格。此外，退役運動員也合符申請資格。

何謂精英(EV)級別 3？

為達到精英(EV)級別 3，申請人必須滿足以下最少一項條件：

甲、在以下認可的高級賽事中獲得的最高體育成績：

1. 於超過 24 名參賽者的下列賽事中排名 4-8，或於 24 或少於 24 名參賽者的下列賽事中排名前 1/3:
 - I. 亞洲錦標賽
 - II. 全國運動會
 - III. 世界大學生運動會/錦標賽
 - IV. 亞洲盃 (總決賽)
 - V. 世界盃分站賽
2. 於超過 9 名參賽者的下列賽事中取得獎牌，或於 9 或少於 9 名參賽者的下列賽事中排名前 1/3:
 - I. 亞洲盃分站賽
 - II. 全國錦標賽
 - III. 亞洲室內暨武術運動會

乙、殘疾運動員在以下高級賽事中獲得的最高運動成績：

1. 於超過 24 名參賽者的下列賽事中排名 4-8，或於 24 或少於 24 名參賽者的下列賽事中排名前 1/3:
 - I. 亞洲錦標賽
 - II. 全國運動會
 - III. 亞洲盃(總決賽)
 - IV. IPC³世界盃分站賽
 - V. 非 IPC 賽:
 - i. 世界盃(總決賽)
 - ii. INAS⁴全球運動會
2. 於超過 9 名參賽者的下列賽事中取得獎牌，或於 9 或少於 9 名參賽者的下列賽事中排名前 1/3:
 - I. 亞洲盃分站賽
 - II. 全國錦標賽
 - III. 特殊奧林匹克運動會

本文件上提供的資訊更新至 2025 年 9 月。

³ IPC: 國際殘疾人奧林匹克委員會

⁴ INAS: 國際殘疾人運動聯合會